
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 

petak, 03. septembar 2021.godine 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RTS- Popadić za RTS: Prirodni imunitet je jači od vakcine ali je cena 

previsoka 

RTS- "Nisam videla studije o kombinaciji vakcina za treću dozu - ima dosta 

nevakcinisanih gde virus radi" 

BLIC- Dr Kon je procenio da je SVAKI TREĆI ZARAŽENI VAKCINISAN, ali iza 

ovog zabrinjavajućeg podatka zapravo se krije DOKAZ DA VAKCINE RADE!  

BLIC- OKO 12 ODSTO INFICIRANIH U SRBIJI SU DECA Početak škole utiče na 

rast zaraze među najmlađima, a postoji još jedan problem - samo JEDAN 

ODSTO tinejdžera je vakcinisano!  

B92- "Svi ćemo da se zarazimo. Nalazimo se u ozbiljnom piku" 

B92- Lončar: Zloupotreba brojeva 

POLITIKA- Tiodorović: Vakcinacija dece poželjna, posebno onih sa 

hroničnim bolestima 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Popadić za RTS: Prirodni imunitet je jači od vakcine ali je cena previsoka 

Profesor imunologije Dušan Popadić rekao je za RTS da nemamo dovoljno vakcinisanih i imunih osoba u 

populaciji, a mere ne poštujemo, ne nosimo maske. Treba imati u vidu, podvlači Popadić, da su sve 

vakcine koje su nam dostupne nakon imunizacije davale nešto više koncentraciju antitela nego kod onih 

koji su rekonvalescenti. 

Dok gotovo polovina građana nije primila ni prvu dozu vakcine, interesovanje za treću dozu je solidno, ali 

takođe nedovoljno, struka najavljuje da je vrlo moguće da ćemo primati i četvrtu dozu vakcine protiv 

korone. 

Profesor imunologije Dušan Popadić rekao je, gostujući u Dnevniku RTS-a, da ponovo nosi masku iako je 

primio treću dozu vakcine, zato što sada imamo 3.500 zaraženih i situacija je vrlo ozbiljana a takođe i ne 

želi da svoje zdravlje izlaže riziku. 

Ukazuje da je u većem riziku ako ne nosi masku nego ako je nosi. 

Popadić ističe da nemamo dovoljno vakcinisanih i imunih osoba u populaciji, a mere ne poštujemo 

uopšte, ne nosimo maske i to je logična situacija takvog spleta faktora. 

Govoreći o vakcinama i maskama, on kaže da ako nije velika gužva u prostoriji u kojoj se boravi i ako su 

svi vakcinisani nema potrebe da nosimo maske. 

"Ja na svom poslu ne nosim masku, tu su svi vakcinisani, ovde prolazim kroz hodnike gde vakcinalni 

status nije poznat, tako da za svaki slučaj nosim masku", objasnio je Popadić. 



 
 

Govoreći o tome koliko će biti teška jesen, Popadić je rekao da nas očekuje teška jesen. "Ovo je krenulo 

ranije nego što sam mogao da naslutim i nastaviće se do u zimu", kaže Popadić. 

Šta su pokazale studije  

"Mi sada tek dobijamo prave studije - populacione studije za prve dve doze, pre 15 dana izašla je studija 

o efektivnosti vakcinacije u Bahreinu. Oni su imali kombinaciju istih vakcina kao mi - Sinofarm, sputnjik, 

Astra-Zeneku i Fajzera. Ta studija je pokazala da inovativne vakcine, vaktorske i Fajzer vakcine pružaju 

bolju zaštitu onima koji su primili dve doze nego inaktivisana Sinofarmova vakcina", kaže Popadić. 

Druga stvar koju je istakao je da je pre nedelju dana izašla studija iz Izraela, imali su samo Fajzerovu 

vakcinu i poredili su imunitet kod onih koji su preležali kovid i onih koji su vakcinisani sa dve doze i oni 

koji su preležali kovid i vakcinisni jednom dozom. 

Studija je pokazala da oni koji su preležali imaju bolju zaštitu od onih koji su primili dve doze. 

"Sticanje imuniteta kroz prirodnu infekciju veoma mnogo košta, košta u ljudskim životima", kaže 

Popadić. 

"Napomenuo sam da ne krene kampanja kako je prirodna infekcija bolja, jeste sa aspekta dugotrajnosti 

imuniteta do sada, prošlo je 6 meseci koliko su praćeni ljudi, ne znamo šta će biti posle 9 ili 12 meseci i 

da li će zaštita da bude bolja u tom slučaju posle preležane infekcije ili posle dve doze vakcine", istakao 

je profesor. 

Najpametnije što mogu da urade ljudi je da se vakcinišu  

Treba imati u vidu, podvlači Popadić, da su sve vakcine koje su nama dostupne nakon imunizacije davale 

nešto više koncentraciju antitela nego kod onih koji su rekonvalescenti. 

"Besomučno praćenje antitela, kako ko oseti potrebu nije u svakom slučaju najbolji korelat imuniteta 

koji nosi", rekao je Popadić. 

"Pozivam ljude da izbegnu to određivanje antitela na svoju ruku", kaže on. 

Najpametnije što mogu da urade ljudi je da se vakcinišu i ako stiču uslove da osveže imunitet trećom 

dozom, o četvrtoj dozi ne bih pričao, kaže on. 

Dilema kod građana - koja vakcina za treću dozu 

Popadić ističe da nikada nije rečeno istom vakcinom, rečeno je Fajzerovom vakcinom na početku. 

"U principu, RNK i vektorske vakcine daju efektivniji imunski odogovor, bolje je primiti kao treću dozu 

neku od inovativnih vakcina, nego inaktivisanu vakcinu, ali je bolje primiti kao treću dozu inaktivisanu 

nego ništa", objasnio je Popadić. 



 
 

Posle prve preporuke, izašli su radovi koji pokazuju imunogenost treće doze, Astra-Zenekine i Sinovak 

inaktivisane vakcine, videlo se da treća doza omogućava dodatnu zaštitu, ukinuta je preporuka da to 

mora da bude iskuljčivo RNK vakcina. 

Ko je primio Astra-Zeneku, prvu dozu, pa ne želi drugu dozu - preporuka je da dobiju Astra-Zenekinu 

vakcinu, rekao je imunolog. 

"Ne postoji još preporuka da može da se napravi heterologi režim za drugu dozu, to ne bi škodilo da 

recino dobije sputnjik prvu kompomentu ili Fajzerovu, ali nisam siguran da je to moguće u ovom 

trenutku i nisam siguran da ima mnogo takvih ljudi koji posle primljene Astra-Zenekine neće da prime 

opet", kaže Popadić. 

Novi soj virusa 

Popadić kaže da to što smo vakcinisani ne sprečava nas da stavimo masku u rizičnoj situaciji. 

"Vakcina je apsolutno neophodna i pozivam da vakcinisani ne zaborave da se imunitet ne stiče činom 

vakcinacije nego se stiče šest nedelja nakon prve doze, pod uslovom da je primljena druga doza", kaže 

on. 

"Potrtebno je vreme da se izgradi imunitet, to što smo primili vakcinu danas ne znači da treba da se 

ponašamo neodogovorno isto popodne. I dalje moramo da se čuvamo", zaključio je Dušan Popadić. 

 

 

"Nisam videla studije o kombinaciji vakcina za treću dozu - ima dosta nevakcinisanih gde virus radi" 

Prof. dr Ljiljana Gojković Bukarica sa Institituta za farmakologiju i kliničku farmakologiju beogradskog 

Medicinskog fakulteta rekla je za RTS da nijednu studiju za kombinaciju vakcina kada je reč o trećoj dozi 

nije videla. Apeluje da se građani najpre vakcinišu sa prve dve doze vakcina. 



 
 

Prof. dr Ljiljana Gojković Bukarica rekla je gostujući u Jutarnjem programu da je interesovanje za treću 

dozu vakcine veliko i da je do sada primilo oko 175.000 građana. 

Prema njenim rečima, ima nezvanične informacije da su se uglavnom građani odlučivali za istu vrstu 

vakcine i za treću dozu kao i za prve dve. 

"U celom svetu se rešava pitanje treće doze. Američka agencija za lekove dala je dozvolu za treću dozu 

samo za imunokompromitovane osobe ili pacijente koji imaju kancer", navela je Gojković Bukarica. 

Dodaje da u Američkoj agenciji za lekove smatraju da nemaju dovoljno podataka da li svi treba da prime 

treću dozu vakcine. 

Međutim, farmokološkinja kaže da uprkos svemu u Americi ljudi idu i primaju treću dozu vakcine, tako 

da ne može da objasni šta se tačno dešava.  

Kako kaže, slično se događa i u Britaniji, Britanci su dali dozvolu takođe za imunokompromitovane osobe 

za treću dozu. 

"Moja poruka je da se primi prva i druga doza vakcine. Samo 20 posto mladih je vakcinisano, postoji 

veliki brij ljudi gde virus može da radi", istakla je farmakološkinja. 

"Nijednu studiju za kombinaciju vakcina kada je reč o trećoj dozi nisam videla. Od Kineza sam čula da 

imaju sa Sinofarmom dobre rezultate za treću dozu vakcine", rekla je Gojković Bukarica. 

Objašnjava da nije lako izmeriti imunitet i da Američka agencije nije izdala dozvolu za treću dozu zato što 

ne znaju neželjena dejstva. 

Glavni problem vakcinacija, a ne treća doza  

Kada je reč o Srbiji, kaže da oni koji primaju treću doze vakcine pripadaju odgovornoj populaciji, a glavni 

problem je vakcinacija, a ne treća doza. 

Navela je primer Izraela gde je bilo pikova i pored dobre vakcinacije, gde je bilo malo  hospitalizovanih i 

mala je bila smrtnost. 

"Pratim i respiratore. Manje ljudi ulaze u bolnicu, ali veći procenat je onih koji završe na respiratoru", 

istakla je farmakološkinja i dodala da teža klinička slika uzrok novih sojeva virusa. 

Napominje da ova bolest ima dve faze, prva je virusna, a onda autoimuna reakcija. 

Govoreći o obaveznoj vakcinaciji zdravstvenih radnika, farmakološkinja kaže da su zdravstveni radnici 

već vakcinisani i mnogi su preboleli koronu što daje prilično snažan imunitet. 

O vakcinaciji dece, navodi da moraju da odlučuju pedijatri. "FDA je Fajzer prvo registovala, i ona je dobila 

dozvolu za starije od 16 godina. Masovno se ispituje i Sinofarm, probavali su i treću dozu, ali nisu dali 

dozvolu još uvek", navela je. 



 
 

Ističe da je ne brinu deca jer ona imaju neke mehanizme koje odrasli nemaju. "Nikako da se mi 

skoncentrišemo na one koji su ugroženi", zaključila je dr Ljiljana Gojković Bukarica. 

 

 

Dr Kon je procenio da je SVAKI TREĆI ZARAŽENI VAKCINISAN, ali iza ovog zabrinjavajućeg podatka 

zapravo se krije DOKAZ DA VAKCINE RADE! 

Kako raste broj zaraženih u četvrtom talasu pandemije tako je među inficiranima sve više i vakcinisanih 

građana. Epidemiolog Predrag Kon procenio je na osnovu poslednjeg uzorka da je svaki treći zaraženi 

vakcinisan. Međutim, kako je objašnjeno "Blicu", vakcinisani uglavnom prolaze sa lakšim kliničkim 

slikama pa je u kovid bolnicama više od 90 odsto nevakcinisanih. 

Novi talas korone usred ili bolje reći nakon masovne vakcinacije više od 50 odsto građana otvorio je još 

jednom pitanje imaju li efekta vakcine pošto smo sa skoro 3.500 zaraženih dnevno maltene na polovini 

pika trećeg talasa koji je nastao kada je imunizacija bila tek na početku? 

Zapravo, ovu dilemu imaju najviše nevakcinisani ili oni koji nisu svesni da i vakcina za grip traje samo 

jednu sezonu pa je logično očekivati da i vakcina protiv kovida ne može da deluje duže od šest meseci. 

Pogotovo u situaciji kada se susrećemo sa novom, delta varijantom virusa. 

Nije tajna da među zaraženima ima sve više vakcinisanih. Uostalom, zato se u Srbiji već nedeljama 

sprovodi vakcinacija trećom dozom. Na to je ukazao i epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon 

pošto je u sredu broj zaraženih na dnevnom nivou prešao 3.000. 

-Blizu 20 posto tesiranih je pozitivno. To pokazuje da nije nemoguće da se zaražavaju i oni koji su 

vakcinisani. Trenutna situacija u Srbiji je otprilike takva. Svaki treći jeste vakcinisan koji je zaražen. To je 

procena, ne mogu da tvrdim da je tako, ali u odnosu na neki uzorak to je procena – naglasio je Kon. 



 
 

Kako je rekao, zbog toga je važna vakcinacija trećom dozom paralelno sa prvom. 

-Taj kolektivni imunitet treba ojačati i među onima koji su vakcinisani. Zašto? Zato što nam to 

jednostavno pokazuje ono što se dešava u Izraelu. Međutim, vrlo je bitno naglasiti da je smrtnih ishoda 

tamo gde je visok procenat vakcinisanih daleko manji – podvukao je Kon za „Tanjug TV“. 

Pošto je Konova procena o tome da je svaki treći zaraženi vakcinisan iizazvala veliku pažnju u javnosti 

„Blic“ ga je kontaktirao kako bi pojasnio svoju izjavu. Kon je objasnio da je procenu izneo na osnovu 

poslednjeg uzorka izvan bolnica i dodao da je i dalje više od 90 odsto hospitalizovanih nevakcinisano. 

"Vakcinisani imaju drugačije simptome" 

Kakva je situacija na terenu možda najbolje znaju zaposleni u domovima zdravlja koji svakodnevno 

pregledaju na desetine ili stotine građana. 

Direktor Doma zdravlja Palilula doktor Aleksandar Stojanović potvrđuje za „Blic“ da je iz dana u dan 

situacija sve teža i da među zaraženima sve više ima vakcinisanih. 

-Imamo i po 50 ljudi u redu svakog trenutka. Povećava se svakog dana broj zaraženih. Sada se ne 

zaražavaju samo mladi već ima sve više starijih, ali i vakcinisanih. Uglavnom, su se zarazili na letovanju. 

Dolaze nam i roditelji sa decom. Imamo i zaražene koji su primili po dve doze vakcine – naglašava 

Stojanović. 

Ipak, to ne znači da virus jednako deluje na zaražene bez obzira na to da li su vakcinisani ili ne. 

- Vakcinisani imaju drugačije simptome, čak i nemaju temperaturu. Curi im samo nos i osećaju toplo-

hladno, a nekima se na snimku vidi upala pluća. Ali retko ko od vakcinisanih ima teške simptome i zato ih 

šaljemo na kućno lečenje. Nažalost, kod mnogih nevakcinisanih sve je teža klinička slika, oni imaju teže 

oblike upale pluća koji zahtevaju hospitalizaciju - podvlači Stojanović. 

Najveći broj zaraženih nevakcinisan 

I direktor Doma zdravlja Savski venac Zoran Bekić apostrofira da je najveći broj zaraženih nevakcinisano. 

-Moram da kažem da mi na svaka tri dana menjamo doktore pa nismo vodili statistiku ko je vakcinisan, a 

ko ne jer nam prolazi veliki broj ljudi. Jedno je sigurno, najveći broj zaraženih je nevakcinisano dok i oni 

koji su vakcinisani imaju blaže kliničke slike koje ne zahtevaju bolničko lečenje – naglašava za „Blic“ 

Bekić. 

Zaposleni u domovima zdravlja listom ističu da je znatno lakše voditi statistiku o broju nevakcinisanih 

odnosno vakcinisanih u kovid bolnicama nego kovid ambulantama jer, kako kažu, pacijenti se u 

bolnicama znatno duže zadržavaju zbog čega su podaci o njima relevantniji. Podsećanja radi, zaposleni u 

kovid bolnicama već nedeljama naglašavaju da je među pacijentima najviše nevakcinisanih sa teškom 

kliničkom slikom. 

I Epidemiolog iz Kraljeva Radovan Čekanac svedoči da je epidemiološka situacija sve gora. 



 
 

- Raste broj pregleda i zaraženih na dnevnom nivou za 18 do 20 odsto što je dramatičan rast. Vakcinisani 

uglavnom imaju lakšu kliničku sliku s tim što sa koronom uvek treba biti obazriv jer klinička slika može da 

se promeni u roku od nekoliko sati. Mnogo toga zavisi i od samog organizma zaraženog, da li ima neke 

pridružene bolesti ili osnovnu bolest – objašnjava Čekanac. 

"Najbitnije da je svaka vakcina bezbedna" 

Epidemiolog Radovan Čekanac ističe kako je najbitnije da je svaka vakcina bezbedna i da ne šteti. 

- Sigurno je da u visokom procentu sprečava tešku kliničku sliku i smrt. Opet kažem, mnogo toga zavisi i 

od samog čoveka. Recimo, veliki broj starijih koji su vakcinisani imaju i osnovnu bolest. Zbog toga kada 

god neko od njih se zarazi i umre postavlja se pitanje da li su umrli od korone ili zbog korone koja im je 

organizam toliko oslabila da ne mogu da se izbore sa osnovnom bolešću – zaključuje Čekanac. 

 

 

OKO 12 ODSTO INFICIRANIH U SRBIJI SU DECA Početak škole utiče na rast zaraze među najmlađima, a 

postoji još jedan problem - samo JEDAN ODSTO tinejdžera je vakcinisano! 

Nova školska godina tek što je počela a već beležimo prve slučajeve zaražene dece. Kako su pojedini 

epidemiolozi i najavljivali, početak škole predstavlja rizik, ali nastava u školama je svakako neophodna 

deci, pa je većina obrazovnih ustanova krenula regularno, uz naravno propisane mere. Ipak, brojke koje 

beležimo već u startu ukazuju da je zaražavanje počelo u nekim kolektivima. 

Apel da se deca vakcinišu pred polazak u školu naišao je na oštru kritiku, uprkos činjenici i obrazloženju 

pedijatara, imunologa, članova Kriznog štaba, koji su zauzeli stav da se vakcina preporučuje. Statistika 

pokazuje da je do sada 4.000 tinejdžera primilo vakcinu, što još uvek daleko od dovoljnog, kažu lekari. 



 
 

Jer, ako u uzrastu od 12 do 18 godina imamo oko 400.000 dece, to znači da je samo jedan odsto tog dela 

populacije vakcinisano. 

Prema rečima zamenika direktora KC Niš, prof.dr Radmila Jankovića, od 10 do 12 odsto zaraženih čine 

deca između 10 i 19 godina, što ukazuje da se korona rasplamsava u školama. Kada je reč o početku 

školske godine, Janković kaže da je radostan što su deca sela u školske klupe, kao i da su njegovi sinovi 

vakcinisani. 

- Oni, ni jedan ni drugi, nemaju 18 godina, ali to je bio njihov i naš izbor kao roditelja. Svakako mislim da 

bezbednije za njih da prime vakcinu nego da dođu u kontakt i zaraze svoje bake i deke - rekao je 

prof.Janković za RTS i dodao da raspolaže informacijama, da su 10 do 12 odsto zaraženih deca između 10 

i 19 godina, znači školska deca. 

- Trebalo bi da deca pojačaju kvalitet nastave, dobro je da se socijalizuju i da su sa svojim vršnjacima, ali 

nije dobro da škole budu izvor zaraze zbog čega će stradati stariji uglavnom. Nisam siguran da u ovom 

epidemiološkom okruženju to može da se nastavi. Mislim da će vrlo brzo škole morati da pređu na 

onlajn nastavu, jer je jednostavno takva situacija - istakao je Janković. 

U Kragujevcu 30 pozitivnih 

Svako drugo dete koje je 1. septembra pregledano u kragujevačkoj kovid ambulanti za decu, bilo je 

pozitivno na koronavirus, a ukupno je bilo 30 pozitivnih rezultata. Svakodnevno povećanje broja 

inficiranih građana Kragujevca, proporcionalno se odražava i na broj zaražene dece, pa tako prema 

podacima Instituta za javno zdravlje, 1. septembra u školu nisu pošla 23 učenika, a istog dana, virus je 

dijagnostikovan kod još 30 dece predškolskog i školskog uzrasta, prenosi portal Nova S. 

Početak školske godine donosi i rizik od transmisije virusa među decom, pa je Dom zdravlja ponovo 

aktivirao objekat namenjen kovid ambulanti za decu. Prvog dana rada, na pregled se javilo 60 dece sa 

simptomima virusa. U Kragujevcu je prvi put kovid ambulanta za decu otvorena tokom epidemijskog 

pika u decembru 2020. i radila je sve do početka juna ove godine. 

Škole su mesta koje poslednje treba zatvarati i ne treba imati strah od okupljanja dece, jer i u ranijem 

periodu nije bilo velikog zaražavanja među školskom decom, istakla je za RTS direktorka Instituta "Batut" 

doktorka Verica Jovanović. Prvi školski dan je protekao dobro i škole su primenjivale sve preporučene 

epidemiološke mere, istakla je doktorka. 

- To je značajan dan za sve đake i škola su sredine koje prve treba otvoriti, a poslednje zatvoriti. Data je 

saglasnost u epidemiološkom smislu da se krene sa redovnom nastavom, a samo u 15 sredina se 

primenjuje kombinovani režim, dok srednjoškolci u Tutinu imaju onlajn nastavu. Straha od okupljanja 

dece ne treba da bude jer i u ranijem periodu nije bilo velikog zaražavanja među decom - istakla je dr 

Jovanović. 

Svakog petka će se praviti presek stanja u školama i lokalni instituti i zavodi davaće preporuke koji režim 

treba primenjivati u nastavi. 



 
 

- Svakodnevno lokalni zavodi i instituti prate epidemiološku situaciju i u ovom trenutku ne možemo da 

kažemo da li će i u kojim sredinama biti promena u režimu rada škola ali svakako će biti nekih promena. 

Važno je da se naglasi da je svaka promena privremena i odnosiće se na konkretnu školu i sredinu - 

objašnjava direktorka Instituta "Batut". 

Žarište škola na Novom Beogradu 

Jedno od žarišta je svakako i OŠ "Milan Rakić" sa Novog Beograda, gde se na rekreativnoj nastavi zarazilo 

29 dece, objavila je direktorka „Batuta“ dr Verica Jovanović. 

- Učenici i nastavnici osnovne škole "Milan Rakić" vratili su se zaraženi sa rekreativne nastave i narednih 

sedam dana nastavu će pratiti onlajn - rekla je za RTS Jovanović. 

U pitanju je rekreativna nastava na Divčibarima i 29 dece ima kovid pozitivan status. Deca su u dobrom 

opštem stanju, i nastava će za njih do sledeće srede biti onlajn – dodala je doktorka Jovanović. 

Udruženje pedijatara preporučilo vakcinaciju, odziv još nedovljan 

Udruženje pedijatara Srbije (UPS) sve vreme svog postojanja snažno podržava vakcinaciju kao jednu od 

najznačajnijih procedura u zdravstvenoj zaštiti dece i prevenciji širenja zaraznih bolesti, navodi se u 

saopštenju, koje potpisuje prof. dr Georgios Konstantinidis, predsednik Udruženja. 

"Imajući u vidu, za sada poznate, epidemiološke i kliničke karakteristike Covid- 19 infekcije u dece 

smatramo da je potrebno zanoviti već usvojene preporuke. U ovom trenutku, prema našim saznanjima, 

u SAD, Kanadi, i svim zemljama Evropske Unije, ali i zemljama u okruženju preporuka je da se vakcinišu 

sva deca starija od 12 godina. Takođe EAP i evropska konfederacija za primarnu zdravstvenu zaštitu 

ohrabruju i podstiču ovakav stav. U ispitivanjima nisu uočeni neželjeni efekti, a procenat zaštite je 

impresivnih 97 – 100 odsto", navodi se u saopštenju UPS. 

I epidemiolog i član Kriznog štaba prof.dr Branislav Tiodorović apelovao je da treba obaviti vakcinaciju 

takođe i on pojašnjava da je u pitanju preporuka, a ne obaveza. 

- Vakcina ni za koga nije obavezna ali se preporučuje da je prime deca starija od 12 godina i trudnice, kao 

i da svi hronični bolesnici sa oslabljenim imunitetom prime treću dozu uz obaveznu konsultaciju lekara. 

Deca ovog uzrasta mogu imati određene komorbiditete koji mogu da ih dovedu u situaciju povećanog 

rizika i zbog toga se roditelji moraju osloboditi straha i informisati se. Roditelji bi trebalo da se konsultuju 

sa pedijatrima koji će im tačno objasniti sve što ih brine. Dakle, pričamo o preporuci - kaže profesor 

Tiodorović. 

Stav Udruženja pedijatara je da treba pristupiti vakcinaciji ugroženih kategorija, u koju spadaju, deca sa 

imunološkim deficitom, oboleli od teških plućnih, srčanih ili bubrežnih oboljenja, te onkoloških, 

metaboličkih, endokrinoloških uključujući i gojaznu decu. 



 
 

- Smatramo, takođe, da bi bilo uputno da saglasnost za vakcinaciju ugroženih kategorija da pedijatar 

subspecijalista koji vodi osnovnu bolest (sem za gojazne), a da odluku u skladu sa svim opštim pravilima 

vakcinacije donese izabrani pedijatar. 

Izuzetak od vakcinacije bi, pored standardnih kontraindikacija za vakcinaciju, možda trebala biti deca sa 

komorbidetima koja su već imala teški oblik bolesti sa multisistemskim inflamataornim odgovorom (MIS-

C19). U slučaju da je dete prebolelo Covid 19 (dokazano laboratorijski), vakcinaciju treba započeti tri 

meseca nakon iščezavanja simptoma, navedeno je u saopštenju Udruženja. 

Podsetimo, član Kriznog štaba prof. dr Branislav Tiodorović, doveo je unuka Mihila (15), pre nedelju dana 

na vakcinaciju protiv infekcije Kovid-19. 

 

"Svi ćemo da se zarazimo. Nalazimo se u ozbiljnom piku" 

Posle Batajnice i Kruševca, otvorena je nova Kovid bolnica u Novom Sadu. Ima više od 600 kreveta što bi 

trebalo da rastereti zdravstveni sistem u Vojvodini. 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo dr Zoran Gojković kazao je danas za TV Prva da ovaj projekat 

predstavlja ogromnu podršku za zdravstvo, jer će se sve raditi na jednom mestu. 

On je, takođe, istakao da je ovo prilika da se zaposle novi, mladi lekari i dodao da u Vojvodini nemaju 

lekara koji je na birou za nezaposlene. 



 
 

"Ovo je kapitalna stvar za zdravstveni sistem. Još jedan segment, da (bolnica) posle kovida uđe u 

zdravstveni sistem Vojvodine, jer nismo imali objekat sekundarnog i tercijalnog nivoa zdravstvene 

zaštite. Imamo fantastične uslove i podršku", kazao je dr Gojković. 

On je istakao da je izgradnja objekta koštala 3,9 milijardi dinara, te da ustanova ima sve što treba neka 

savremena bolnica da ima. 

Govoreći o vakcinaciji zdravstvenih radnika, on kaže da je veći deo vakcinisan i da je veliki broj njih 

preležao koronu. 

"Moramo da radimo na tome i više utičemo na to.. Oni su malo neozbiljni za svoje zdravlje. Oni moraju 

da budu primer da je vakcinacije ključna stvar bez koje ne možemo da izađemo iz ove situacije", kazao je 

Gojković, i dodao da ćemo se u narednom periodu "svi zaraziti od koronavirusa". 

"Oni koji su vakcinisani će biti u znatno boljoj situaciji, odnosno da tada organizam prepozna virus", 

kazao je i naveo da će organizam nevakcinisanih reagovati burnije. 

On je istakao da je ovde u pitanju trka za vremenom, i naveo da zbog mutacije virusa, vakcinisani mogu 

da budu zaraženi. 

"Vakcina je neškodljiva", naveo je Gojković i istakao da pre razgovora o trećoj dozi, trebalo bi se posvetiti 

primanju prve i druge doze. 

Govoreći o vakcinaciji dece i "semafor" sistema u školama, Gojković smatra da deca bez socijalnog 

kontakta ne mogu imati kvalitetnu adolescenciju, ali je dodao da je od velike važnosti i zdravlje dece. 

"Tek ćemo imati problem sa decom, jer ima virusa koji ciruklišu, a nisu koronavirus. Nije svaka prehlada 

koja asocira na koronu, korona, i tu roditelji moraju da imaju soldiarnost prema drugoj deci. Mora biti 

ozbiljna kolektivna svest svih, to je jako teško. Dobro je da i dalje virus korona nije toliko opasan po 

decu. Da bi zaštili decu i ne dođe do mutacije, starije osobe i one od 20, 30 i 40 godina moraju da se 

vakcinišu. Tek onda da pričamo o ostalom. 

Krizni štab analizira učinak ekipa, mere, proces vakcinacije, kazao je on. 

"Nalazimo se u ozbiljnom piku, ali broj hospitalizovan nije toliko dramatičan. Da li će biti, zavisi da li će 

virus imati mutacije ili će nas zadesiti eksponencijalni rast obolelih", Gojković i naveo da pitanje o kovid 

propusnica zavisi od toga kakva će biti epidemiološka situacija. 



 
 

 

Lončar: Zloupotreba brojeva 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar komentarisao je pisanje londonskog 'Ekonomista' o "višku smrtnosti" u 

Srbiji za vreme epidemije. 

Rekao je da domaći mediji koriste nevažeće podatke kako bi rekli da država nešto loše radi. 

Srbija se nalazi na petom mestu liste zemalja sa najvećim "viškom smrtnosti", koji ukazuje na 

potencijalnu razliku između prijavljenog i stvarnog broja smrtnih slučajeva od posledica kovida 19, 

objavio je britanski magazin Ekonomist, pozivajući se na zvanično objavljene podatke za period od 1. 

aprila 2020. godine do 30. juna ove godine. 

"'Ekonomist' uzima za svaku zemlju drugi period kada računa broj umrlih. Ako računate periode, uzmite 

za svaku zemlju isto. Za Maleziju kažu da je 10.000 manje umrlo, a oni prijavili da je 19.000 ljudi umrlo 

od virusa. Ni to nema veze", kazao je Lončar novinarima na otvaranju nove kovid bolnice u Novom Sadu. 

On je naglasio da mediji u Srbiji "zloupotrebljavaju brojeve" i forsiraju takve vesti. 

Lončar je pozvao građane da se vakcinišu protiv koronavirusa i naveo da treba da se ugledamo na druge 

države, od kojih je Srbija ranije bila u boljem položaju kada je epidemija u pitanju. 



 
 

 

Tiodorović: Vakcinacija dece poželjna, posebno onih sa hroničnim bolestima 

NIŠ – Epidemiolog Branislav Tiodorović izjavio je danas da roditelji ne treba da imaju dilemu da li deca 

starija od 12 godina treba da se vakcinišu protiv koronavirusa tokom školske godine i u vreme kada je 

epidemija u punom jeku. 

„Nema razloga da deca ne prime vakcinu, zapravo, vrlo je važno da što više dece vakcinišemo i zaštitimo 

ih u narednom periodu. Vakcinacijom bi stvorili vakcinalni bedem za širenje epidemije”, rekao je 

Tiodorović za agenciju Beta. 

Preporuka je da deca koja imaju komorbiditete, i koja su najviše ugrožena, budu što pre vakcinisana jer 

će njima oboljevanje od kovida doneti još veće probleme, čak i ugroziti život. 

Prema njegovim rečima, vakcinacija dece treba da se obavlja uz mišljenje izabranog pedijatra i 

saglasnost roditelja. 

„Ja sam na tom stanovištu i ne prihvatam obaveznu vakcinaciju dece protiv kovida. To ćemo videti, 

možda će to biti jednog dana, kao što sada imamo obaveznu vakcinaciju dece protiv 11 bolesti. Takav 

stav je raširen u svetu, a takav je i stav naših pedijatara”, izjavio je Tiodorović. 

On je kazao da polazak dece u školu nosi određeni rizik od oboljevanja, ali je bilo zaista neophodno da 

škola krene „normalno” iz mnogih razloga. 

„Brojni su razlozi da se nastava normalno odvija, ne samo zdravstveni, već i socijalni, psihološki. 

Pokazalo se i da onlajn nastava ne daje to što treba da da ni po kvalitetu ni po kvanitetu, kao redovna 

nastava”, rekao je Tiodorović. 

On je apelovao na roditelje da ne dozvole da deca dolaze na nastavu ukoliko u porodici ima obolelih od 

koronavirusa, već da sedam do deset dana budu kod kuće i nastavu prate onlajn. 

 


